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ورزشورزش f a r h i k h t e g a n o n l i n e

تیـــم نوجوانان ایران تقریبا دو ماه دیگـــر باید در رقابت های جام جهانی زیر 17 

سال شرکت کند و از این رو از سه روز دیگر اردوی جدید خود را زیر نظر حسین 

عبدی آغاز خواهد کرد. این در حالی اســـت که هنوز این رقابت ها قرعه کشـــی 

نشـــده و زمان برگزاری مراسم قرعه کشـــی هم مشخص نیست. در این ارتباط و 

همچنین عملکرد شـــهاب زاهدی در پرسپولیس که به نوعی کشف عبدی بود و 

حضور نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان آسیا، گفت وگویی با این مربی داشتیم 

که ماحصل حرف های او با »فرهیختگان« را در ادامه می خوانید. 

اینباردرشمالکشوراردومیزنیم
ســـرمربی تیم نوجوانان کشـــورمان درباره آخرین وضعیت تیمش گفت: »بعد از 

اردوی خوبی که در ترکیه داشـــتیم بنا داریم از 8 شـــهریور یک اردوی دیگر این 

بار در شـــمال کشـــور و در یک منطقه خوب آب و هوایی داشته باشیم. در این 

اردو تلاش خواهیم کرد تا توان بدنی بازیکنان را افزایش دهیم تا از شرایطی که 

الان داریم بهتر شویم. به هر حال دو ماه بیشتر تا آغاز مسابقات جهانی نمانده 

و بایـــد بتوانیم از این فرصت باقی مانده بهترین بهره را برای آماده ســـازی خود 

ببریم. متاســـفانه هنوز مسابقات قرعه کشی نشده و معلوم هم نیست چه زمانی 

ایـــن اتفاق رخ خواهد داد از این رو خیلی از کشـــورها به مانند ما نمی توانند با 

تیم های راه یافته به مســـابقات بازی کنند. به محض مشخص شدن گروه بندی 

مســـابقات با تیم هایی که در یک گروه نیستیم وارد مذاکره خواهیم شد تا چند 

بازی دوستانه خوب بین المللی قبل از جام جهانی داشته باشیم.« 

فدراسیون،تنهاحامیتیمنوجواناننیست
وی در پاســـخ به این سوال که آیا فدراســـیون فوتبال حمایت های لازم را از تیم 

نوجوانان داشـــته اســـت یا نه؟ تصریح کرد: »فدراسیون نهایت تلاش خود را در 

حمایت از تیم داشته اما بخش های دیگر هم هستند که تیم ما را حمایت می کنند 

که از آنها ممنون هستیم. اخیرا شورای شهر تهران هم قرار شد که حمایتی از تیم 

نوجوانان کشـــورمان داشته باشد و دوستان خوبی هم داریم که تیم را ساپورت 

می کنند که جای امیدواری دارد. همان طور که گفتم شـــرایط تیم خوب است و 

تنها دغدغه فعلی مان قرعه کشی بازی هاست تا براساس آن بتوانیم برای انجام 

بازی های دوستانه با فدراسیون ها وارد مذاکره شویم.« 

نخواستمتیمیکهبرایشزحمتکشیدمرارهاکنم
عبدی درمورد اینکه چرا حاضر نشد به یکی دو پیشنهاد از تیم های لیگ برتری 

پاســـخ مثبت دهد، خاطرنشان کرد: »همه چیز از نظر من پول نیست. من واقعا 

دلم نیامد بذری که کاشتم و حالا تبدیل به نهال شده را رها کنم و در لیگ برتر 

مربیگری کنم. برای این تیم زحمات زیادی کشیده شده و دوست دارم ماحصل 

کاری که انجام دادیم را در جام جهانی ببینیم. بسیار امیدوارم که در این رقابت ها 

کشورمان خوش بدرخشد و در ادامه نیز آینده این نوجوانان هم برای من بسیار 

اهمیت دارد. جوانانی که می توانند نســـل آینده فوتبال کشـــورمان را بسازند. 

برای کار در لیگ برتر همیشـــه وقت هست اما الان باید همه کمک کنیم تا این 

تیمی که تا این مرحله آمده، بتواند از حیثیت فوتبال ایران در دنیا دفاع کند.« 

زاهدیمهاجمسایهاست
عبدی در ادامه درباره عملکرد شهاب زاهدی در پرسپولیس نیز یادآور شد: »زمانی 

که در پرسپولیس بودم 6 بازیکن را به عنوان مربی تیم بزرگسالان و رئیس آکادمی 

باشـــگاه به تیم آوردیم که خوشـــبختانه همه آنها الان در تیم های دیگر مشغول 

بازی هستند و شهاب هم یکی از این نفرات بود که منتها با مشکلاتی که داشت 

مجبور شد راهی خارج از کشور شود و بعد از چند سال بازی در اوکراین حالا به 

پرسپولیس برگشته تا به این تیم کمک کند. در مورد عملکرد شهاب باید بگویم 

که او بازیکن خوب و توانمندی است که می تواند به پرسپولیس کمک کند و در 

آینده شرایط بهتری را پیدا خواهد کرد. اما اگر نظر شخصی مرا بخواهید شهاب 

نباید مهاجم نوک باشد. او شاید بتواند در این پست از نظر دوندگی وظایف خود 

را خوب انجام دهد اما کارایی های دیگرش پایین می آید، از این جهت که شهاب 

مهاجم سایه است و در این پست عملکرد بهتری برای پرسپولیس خواهد داشت. 

البته این فقط نظر من اســـت و سرمربی پرسپولیس است که تصمیم می گیرد از 

بازیکنش در چه پستی بهره ببرد.« 

اگردرلیگقهرمانانمیزباننباشیمشکلخوبیندارد
کارشناس فوتبال کشورمان در ارتباط با میزبانی نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان 

آسیا که ممکن اســـت از تیم های ایرانی گرفته شود، اظهار داشت: »از شنیدن 

این خبر که البته قطعی نشده واقعا ناراحت شدم. حقیقتش خیلی از طرفداران 

فوتبال در ایران دوســـت دارند ستارگان فوتبال دنیا را که به تیم های عربستانی 

پیوسته اند، در ایران ببینند و محرومیت نمایندگان کشورمان بیشتر از همه آنها 

را ناراحت خواهد کرد. در کنار این قضیه حضور این ســـتارگان در کشـــورمان از 

جهات مختلف اجتماعی، اقتصادی و... می تواند سودآور باشد. امیدوارم هرچه 

زودتر شرایط برای میزبانی از تیم های منطقه غرب آسیا برای نمایندگان کشورمان 

فراهم شود. هرچند که موضوع عدم حضور عربستانی ها در ایران هنوز حل نشده 

که امیدوارم ســـران دو کشـــور در این ارتباط هم به نتیجه مثبتی برسند. در کل 

یک فرصت خوب پیش آمده تا فوتبالیست های بزرگ دنیا به ایران بیایند و نباید 

اجازه دهیم این فرصت راحت از دست برود که اگر این اتفاق رخ دهد از جهات 

مختلف برای کشورمان خوب نخواهد بود.« 

پرسپولیسدرآسیاهمیشهمدعیاست
عبدی در پایان در واکنش به این سوال که آیا شانسی برای نمایندگان ایران در 

لیگ قهرمانان قائل هســـت یا نه، گفت: »برای همه نمایندگان کشورمان آرزوی 

موفقیت و سربلندی دارم. اما از نظر من پرسپولیس با تیم خوبی که دارد می تواند 

بـــه مانند دوره های اخیر از مدعیان قهرمانی باشـــد. عملکرد خوب این تیم در 

یک دهه گذشـــته در مسابقات آســـیایی باعث شده که حریفان ترس خاصی از 

پرســـپولیس داشته باشند. شما مطمئن باشید خیلی از تیم ها دوست نداشتند 

که با پرســـپولیس در یک گروه باشند. اینکه تیم های عربستانی صرفا بخواهند 

با جذب ستارگان دنیا به دنبال قهرمانی در لیگ قهرمانان باشند، عیب نیست 

اما فوتبال یک ورزش گروهی اســـت و تیمی به موفقیت می رسد که به اصطلاح 

خودمان تیم تر از بقیه باشـــد. خوشـــبختانه پرسپولیس یک تیم متحد، یکدل و 

منسجم است و می تواند با شرایط ایده آلی که دارد نماینده شایسته برای فوتبال 

کشـــورمان باشد. البته که سپاهان هم تیمی قدر و پرمهره است و حتما در آسیا 

حرف هایی برای گفتن خواهد داشت.«

حسین عبدی در گفت وگو با »فرهیختگان«: تیم های آسیایی از پرسپولیس ترس دارند

می خواهیم در جام جهانی حرفی برای گفتن داشته باشیم
 زاهدی مهاجم نوک نیست                     به دنبال چند بازی دوستانه بین المللی خوب قبل از جام جهانی هستیم

استقلال خوزستان قبل از تقابل با تیم نکونام متزلزل و ناآماده نشان داده است

پورموسوی آماده ایجاد تغییرات مقابل همنام تهرانی

تیم استقلال خوزستان با سابقه قهرمانی در لیگ برتر 

بعد از چند ســـال حضور در لیگ دسته اول بار دیگر 

شانس حضور در سطح اول فوتبال ایران را پیدا کرد. 

این تیم که بار دیگر با حمایت های گروه ملی صنعتی 

فولاد ایران شرایط مالی مناسبی پیدا کرده؛ هرچند با 

ایده آل ها فاصله دارد اما رضایت کادرفنی و بازیکنان را 

تا این لحظه جلب کرده است. تیم استقلال خوزستان 

امـــروز در چهارمین هفته از رقابت های لیگ برتر در 

تهران به مصاف همتای پایتخت نشین خود می رود. 

این تیم که زمانی با نام استقلال صنعتی اهواز معروف 

بود با صعود به لیگ برتر به استقلال خوزستان تغییر نام 

یافت. آنها در فصل ۹۵–۹۴ توانستند با سرمربیگری 

عبدالله ویسی، قهرمان لیگ برتر خلیج فارس شود. 

در آن زمان سیروس پورموسوی دستیار ویسی بود و 

حالا به عنوان سرمربی، این تیم را همراهی می کند. 

با این حال استقلالی ها دو فصل بعد در حالی که از 

مشکلات مالی رنج می بردند به همین بهانه با کسر 

6 امتیاز از ســـوی فیفا در رتبه شانزدهم قرار گرفته و 

پس از 6 فصل حضـــور پیاپی در لیگ برتر، به لیگ 

آزادگان سقوط کرد. خوزســـتانی های آبی پوش بار 

دیگر در لیگ بیست وسوم به لیگ برتر برگشتند و در 

یکی از حساس ترین بازی های هفته چهارم، امروز به 

مصاف استقلال تهران می روند. 

استقلالخوزستانآمادهنیست
تیم استقلال خوزستان در لیگ جاری تاکنون فقط 

موفق به کســـب یک امتیاز شـــده است. گل دقیقه 

آخری در بازی با تیم شـــمس آذر نتیجه را به تساوی 

کشـــاند تا سهم استقلال خوزستان از این بازی یک 

امتیاز باشـــد. در هفته دوم اما شـــاگردان سیروس 

پورموســـوی در خانه تیم آلومینیوم اراک شکست را 

پذیرفتند و دســـت خالی به اهواز برگشـــتند. بازی 

هفته سوم این تیم اما به دلیل حضور تیم تراکتور در 

مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آســـیا به تعویق افتاد و 

حالا آنها در چهارمین هفته باید به مصاف استقلال 

تهران بروند. 

آمار و ارقام مربوط به تیم استقلال خوزســـتان نشان 

می دهد شـــاگردان جواد نکونام کار چندان سختی 

در مقابل این تیم ندارند؛ هرچند بازی بدون تماشاگر 

برگزار می شود و استقلال تهران حمایت علاقه مندان 

به خود را ندارد، اما باز هم با توجه به شرایط دو تیم طی 

هفته های گذشته شانس استقلال تهران برای پیروز 

شدن در این بازی بیشتر است. از سوی دیگر با توجه 

به اینکه سیروس پورموسوی مدعی است نتوانست 

تیـــم موردعلاقه خود را قبل از شـــروع فصل ببندد، 

به نظر می رسد که آنها با ایده های خود فاصله دارند 

و از این رو توان رقابت با اســـتقلال تهران را نخواهند 

داشـــت. نتایج دو هفته اخیر برای استقلالی های 

خوزســـتانی رضایت بخش بوده است. آنها به تازگی 

تیم شـــان را از لیگ یک به لیگ برتـــر آورده و هنوز 

به هماهنگی لازم نرســـیدند. تغییرات در نفرات تیم 

استقلال خوزســـتان باعث شـــده تا برای رسیدن به 

ایده آل هایشـــان به زمان بیشتری نیاز داشته باشد؛ 

هرچند فوتبال قابل پیش بینی نیســـت و در مواقع 

بسیاری شاهد نتایج شگفت انگیزی بودیم. از این رو 

تیم استقلال خوزستان نیز نه برای شکست که برای 

کسب حداقل امتیاز به تهران می آید تا قبل از بازی 

عقب افتاده با تراکتور شرایط بهتری پیدا کرده و خود 

را از جمع رقبای پایین جدولی بالا بکشد. 

آمارتقابلاستقلالیها
آمار می گوید که اســـتقلال تهران همواره در مقابل 

تیم استقلال خوزســـتان نتایج بهتری کسب کرده و 

با توجه به رقابت دو تیم طی چند سالی که در لیگ 

برتر حضور داشتند استقلال تهران تاکنون موفق تر 

بوده اســـت. نتایج بازی های تیم استقلال تهران با 

تیم استقلال خوزســـتان در ادوار گذشته لیگ برتر 

نشـــان می دهد که اســـتقلال تهران ۵ بار موفق به 

شکســـت همنام خوزستانی خود شـــده و در سایر 

بازی ها ۳ شکســـت و ۴ تساوی کسب کرده است. 

حاصل ایـــن رقابت هـــا ۳1 گل بوده کـــه در نوع 

خـــود جالب اســـت. در آخرین فصلـــی که دو تیم 

رودر روی هم قرار گرفتنـــد یعنی در فصل ۹7-۹8 

در بـــازی رفت استقلال خوزســـتان بـــا یک گل از 

اســـتقلال تهران شکســـت خورد. اما بازی برگشت 

پر گل بود و استقلال تهران این بار هم موفق شد ۴ بر 

۲ استقلال خوزستان را از پیش رو بردارد. 

پورموسوینقطهضعفاستقلالرامیداند
استقلال خوزســـتان در بازی هفتـــه اول مقابل تیم 

شمس آذر ۲-۴-۴ به میدان رفت، ترکیبی که از ابتدا 

مشـــخص بود برای گل نخوردن طراحی شده است. 

در واقع استقلال خوزستان از ابتدا برای گل نخوردن 

تیمش را به میدان فرستاد. این مربی که نمی خواست 

لیگ را با شکســـت شـــروع کند بازی محتاطانه ای 

از خود نشـــان داد. در واقع آن جســـارتی را که توقع 

داشـــتیم از تیم تازه صعود کرده استقلال خوزستان 

ببینیم در بازی هفته اول ندیدیم. این تاکتیک شاید 

استقلالی های خوزستان را درمقابل تیم شمس آذر 

به امتیاز برساند، اما قطعا با چنین تفکری نمی تواند 

در مقابل تیم استقلال تهران نتیجه داده و امتیازی 

به دست آورد. 

استقلال خوزستان در بازی هفته دوم برابر آلومینیوم 

اراک نیز با همین سیستم به میدان رفت و اصرار این 

مربی به سیستم دفاع خطی برای گل نخوردن، این 

امکان را به تیـــم او می دهد تا در مواقع لزوم خیلی 

زود به چینش دفاعی خود برگردند. بدون شـــک اما 

بـــا توجه به مهره هایی که در اختیار دارد با این روش 

نمی تواند مانعی برای گل نخوردن تیمش مقابل تیم 

استقلال تهران باشد؛ چراکه در تیم او گاهی مدافعان 

وظایف خود را به درستی اجرا نمی کنند. 

از طرفی تیم استقلال با توجه به توانایی های یامگا 

در خط حمله برای هر خط دفاعی می تواند دردسر 

ایجاد کند. با این حال بعید است تیم استقلال آنچه 

را در بازی با ســـپاهان به نمایش گذاشت در بازی با 

استقلال خوزستان هم ارائه دهد. بدون شک نکونام 

تغییرات تاکتیکی زیادی در تیمش ایجاد می کند. این 

مربی مقابل مهاجمان خطرناک و فیزیکی سپاهان 

تراکـــم خط دفاعـــی تیمش را افزایـــش داد، اما در 

دیدار مقابل استقلال خوزســـتان اینچنین نخواهد 

بود و به سیســـتم دفاع خطی باز خواهد گشت. این 

در حالی است که روزبه چشمی اگر توسط فدراسیون 

بخشیده نشود از این بازی محروم است و سهرابیان 

نیز همچنان به دلیل مصدومیت دور از میادین خواهد 

بود. از این رو این تیم با چالش خط دفاع روبه رو است. 

همین هم باعث شده تا پورموسوی روی آسیب پذیری 

تیم استقلال تهران حساب کند و برای گلزنی در این 

بازی  برنامه ریزی داشـــته  باشد. جواد نکونام که در 

بازی هفته قبل مقابل ســـپاهان امتیاز از دست داد 

حاضر نیســـت در تهران و مقابل استقلال خوزستان 

نیز شکســـت بخورد از این رو با تفکراتی تهاجمی به 

میدان می آیند ایـــن می تواند کار را برای مهاجمان 

استقلال خوزستان سخت کند. این تیم که تلفیقی 

از بازیکنان جوان و با تجربه اســـت بدون شـــک روز 

سختی مقابل همنام تهرانی خود خواهد داشت. آنها 

با توجه به عملکرد سوال برانگیز و ضعیفی که تاکنون 

در خط دفاعی داشت می تواند در بازی با استقلال 

نیز آســـیب پذیر نشـــان دهد. از این رو اگر سیروس 

پورموســـوی می خواهد نتایج خـــود را تغییر داده و 

عملکرد بهتری در لیگ داشته باشد بدون شک خط 

دفاعی خود را ترمیم خواهد کرد و برای مهاجمانش 

نیز نقشه گلزنی طراحی می کند.
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دروغمیگویند
تیم فوتبال اســـتقلال در حالی امشـــب از هفته چهارم رقابت های لیگ برتر به مصاف 

استقلال خوزســـتان می رود که جواد نکونام سرمربی آبی پوشان در نشست خبری قبل 

از این دیدار دوباره طوفان به پا کرد و انتقادات بی شـــماری را به مدیریت باشـــگاه مطرح 

کرد. البته این چندمین بار است که از زمان روی کار آمدن نکونام در استقلال، او به هر 

زبانی )مستقیم و غیرمستقیم و بی کنایه و کنایه دار( حرف هایش را بی رودربایستی و بدون 

تعارف در نشست های خبری یا در جمع خبرنگاران مطرح می کند. 

از این منظر شاید بتوان از نکونام به عنوان یکی از صریح ترین سرمربیان داخلی سال های 

اخیر باشگاه نام برد و از این لحاظ او را با مربیانی مانند ناصر حجازی قیاس کرد. سرمربی 

که در همین ابتدای کار نشـــان داده از هیچ چیزی ترس ندارد و با صراحت از مشـــکلات 

سخن گفته و از موانعی که بر سر راهش قرار دارد نام می برد. این چهره روز گذشته نیز در 

نشست خبری به مسائل مهم دیگری نیز اشاره کرد و با کنایه از افرادی نام برد که در این 

مدت کوتاه اجازه ساختن تیمی قدرتمند و متحد را از وی گرفته اند و انواع دست اندازها 

را در مســـیر موفقیت اســـتقلال ایجاد می کنند. او در مهم ترین بخش صحبت هایش با 

اعلام اینکه »ما اینجا هســـتیم برای منافع اســـتقلال. من برای منافع استقلال با پدر و 

برادرانم هم که اســـتقلالی هستند شـــوخی و تعارف ندارم. اما اینجا یک سری به خاطر 

ارتباطات و صحبت ها منافع اســـتقلال را معامله می کنند« با کنایه به مدیریت باشـــگاه 

هشـــدار می دهد که از بسیاری از مسائل پشـــت پرده خبر دارد که درصورت تداوم روند 

فعلی، شاید درخصوص آنها به شفاف سازی پرداخته و به زودی درباره جزئیات این معامله 

نیز صحبت هایی را مطرح کند. 

نکونام از روزی که مســـیر سرمربیگری را آغاز کرده با موضع گیری ها و منفعل نبودنش در 

مواقع لزوم نشان داده سر نترسی دارد و در بزنگاه های ممکن، بدون هراس از تبعاتی که 

این حرف ها می تواند برایش ایجاد کند، آنچه که باید را می گوید. او روز گذشته نیز به صورت 

مفصل درباره وعده های عملی نشده مدیریت درخصوص بازیکنان خارجی استقلال نیز 

به صحبت پرداخته و دوباره از درز اخبار از دل تیم و باشـــگاه، هشدارهایی را مطرح کرد. 

»درباره تکذیب خبر اخراج؛ وقتی گفتم شرایط خوب است شما باور نکردید!« همچنین این 

بخش دیگری از صحبت های سرمربی استقلال بود که نشان از عمیق تر شدن شکاف بین 

او با مدیران باشگاه می دهد. این صحبت ها و رفتار تنها حکایت از یک چیز دارد. درواقع 

دو طرف این ماجرا به مانند دو سوی پیکانی که هرکدام یک سمت را نشان رفته اند، یکی 

به دنبال بالا بردن پرچم آبی هاست و دیگری به دنبال مانع تراشی برای انجام این کار. 

نکته قابل توجه در این بین اینکه هر اندازه نکونام اصرار به تحقق برخی اتفاقات داشـــته 

و هر اندازه درباره محقق نشـــدن برخی خواســـته هایش هشدار می دهد؛ از طرف دیگر 

در باشـــگاه کوچک ترین اتفاقی که کمترین توقع جواد را برآورده کند، رخ نمی دهد و با 

سبک و سیاقی که فعلا در باشگاه استقلال در بدنه مدیریت جریان دارد، به نظر می رسد 

آقایان بیشتر مدیریت فریب و تخریب همراه با وعده های پوچ را در دستورکار قرار داده اند. 

نکونام به حق از بابت اتفاقات پیرامونی تیمش از زمین و زمان گله دارد اما در باشگاه به 

جای همسویی برای حل وفصل و رفع مشکلات استقلال، در تضاد با این سرمربی سعی 

بر تضعیف وی دارند. نکونام در نشست دیروز خود از شرایط نامشخص بازیکنان خارجی 

گفت و اینکه روبرتو تورس که یکی از مهم ترین اهداف تابستانی اش بوده راهی یک تیم 

دیگر ایرانی شده است. از طرف دیگر او ماجرای آریا برزگر و مخالفتش با جدایی او را اعلام 

کرد و گفت به او گفته شده قرارداد برزگر با نساجی غیرقانونی است اما درنهایت کارت بازی 

این بازیکن جوان صادر شده و برای تیمش بازی هم کرده است. نکو دیروز بار دیگر تلویحا 

مدیران باشگاه را به دروغ گویی متهم کرد و نشان داد که رفتارها با او صادقانه نیست. 


